
 
 
 
 

Møteprotokoll 1/2020 
 
 
 

Utvalg: Koordineringsutvalg for støy 
Møtested: Næringens hus, Borgklinten 
Dato: 26.02.2020 
Tid: 09:15 - 11:50 

 
Faste medlemmer som møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Finn Olav Odde Leder SP 
Jan Inge Standahl Nestleder SP 
Tore Melhuus Medlem H 
Stein Eriksen Medlem STØY 
Hans Kristian Norset Medlem STØY 
Kjetil Schanche Medlem BOND 
Ketil Kvam Medlem RAD 
Daniel Johansen Medlem RAD 

 
Faste medlemmer som ikke møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
   

 
Varamedlemmer som møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
   

 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Tom Myrvold Ordfører 
Thomas Engen Kommunalsjef for Samfunnsutvikling og tekniske tjenester 
Marianne Mjelde Ørland Hovedflystasjon  
Arnlaug Jakobsen Møtesekretær  

 
 

Merknader: 
 Ingen merknader til innkalling og sakliste  
 Daniel Johansen kom kl. 09.30 

 
 
 
 
  



 
 

Saksnr Innhold Lukket 

PS 20/1 Møteplan - koordineringsutvalg for støy  
 
 
Vedtak i kommunestyret 30.01.20, sak nr. 20/3:  
Valg av medlemmer til koordineringsutvalg for støy 
 
Reglement for koordineringsutvalg for utvikling i støysonene vedtas som følger:  
 
Valg og sammensetning:  

Koordineringsutvalget er et kommunalt organ som består av 9 medlemmer: 3 politiske 
representanter valgt av kommunestyret, 2 valgt av Støygruppe Ørland og 2 
representanter fra administrasjonen som oppnevnes av rådmannen. Administrasjonen 
oppfordres til å invitere en representant fra basen og en representant fra forsvarsbygg 
inn i utvalget. Kommunestyret velger leder og nestleder av utvalget blant de tre politiske 
valgte medlemmene.  
 

Utvalgets ansvar- og arbeidsområde: 
Koordineringsutvalget skal være et samordnende og rådgivende organ for kommunen i saker som 
gjelder utvikling og tilrettelegging i støysonene for de som er berørt av utbyggingen av 
kampflybasen. Utvalgets råd og innspill gis til de ulike nemnder, råd og utvalg som behandler 
saker innenfor utvalgets arbeidsområde. Utvalget skal ha som oppgave å virke samlende til 
områdenes og innbyggernes beste. Det skal innhente kunnskap, systematisere denne og gjennom 
dette utforme budskap som fremhever disse områdene av Ørland som en del av kommunens 
samlede areal. Koordineringsutvalget er ikke tillagt beslutningsmyndighet og innstiller heller ikke i 
saker som skal behandles i politiske organer. 
 

 
 
 
Orienteringer: 
 

 Referat fra siste møte i KOU 13. desember 
 Info fra Marianne Mjelde fra Ørland flystasjon: normalt år i 2019, avvik på støy 

nærmere 15 %.  
 Info fra kommunalsjef Thomas Engan: formelt vil vi først få full oversikt på støy i 

2023. Ny kommuneplan i 2023 – 2025. Hva kommer inn av nye krav når 
kommunen lager støykart ut fra erfaringer. Blir en utfordring. Det er sannsynlig at 
støykartet blir endret, da det kan komme nye krav til støykart. Støymålere jobbes 
det godt med, flere faste skal settes opp.  

 176 boliger ble berørt i rød sone, det står igjen 22 boliger. Må komme til en 
løsning, kommunen har ikke fått administrativt gjennomslag hos 
Fylket/Departementet. Støygruppa løfter saken til politisk nivå for å finne en 
løsning. Har eksakte tall på antall boliger i rød støysone om en måned.  

 Vedr. gårdsbruk som skal rives, administrasjonen bør ha en tett dialog med eierne. 
Forsvarsbygg har en god dialog med eierne, finner gode løsninger sammen.  

 



 Orientering fra Forsvarsbygg – gjennomgang av møtereferat (legges ved referatet) 
 

 Orientering fra Basen - flymønster og støymålinger.  
I forhold til avvik på støy er 2019 et normalt år. Ønsker koordineringsutvalget for støy 
informasjon, kom med bestillinger. Det tar 2 til 3 år før større øvingsaktivitet pga av 
oppgradering av rullebaner. Dialog med Basen / Forsvarsbygg for å få til et godt 
samarbeid om informasjon til innbyggerne/ naboskapet på f.eks. skremselskudd for fugl.  
Info om nattflyging publiseres Fosna-Folket og ønske er også at kommunikasjonsgruppa 
i kommunen informeres for å legge på hjemmesiden.  Bør ha et lokal infokontakt. 
Miljøutvalg under etablering på initiativ fra Ørland Flystasjon. Blir er viktig arena for 
framtidig samarbeid rundt miljøutfordringer.  
 

 Flytting/rivning av regionalt verna og kommunalt verna bygg.  
Vurdere om ny runde bør tas på kommunale verna bygg. Grunneiere som har valgt å 
drive gården videre har store restriksjoner når det gjelder restaurering. Må finne løsning 
på dette. Ønsker mer bakgrunnsstoff, tas opp på neste møte. Kommunen bør diskutere 
om det er ønske om revurdering av verneplan. Må vurdere helheten i hele kommunen i 
evt. ny verneplan  
Hvilke tilskuddordninger finnes for grunneierne i rød støysone, dette bør undersøkes.  
Flytteplansak skal utredes etter initiativ fra Forsvarsbygg og legges fram i 
kommunestyret i løpet av mai. Gårdsbruk uten våningshus er ikke ønskelig.  
 

 Oppfølging av anleggsplan 
Kommunen har etterspurt årlig anleggsplan i 3 år uten at Forsvarsbygg har levert 
planen. Må komme med ny anleggsplan, slik at kommunen har grunnlag for videre 
arbeid og oppfølging av tiltak som er nødvendig - sette politisk press på prosessen. Skal 
kommunen stille krav i forhold til istandsetting av veier, rekkefølgebestemmelser. 
Fylkesveiene er også nedkjørt. 
 

 Folk i rød støysone skal hensyntas spesielt i forhold til reetablering og tilrettelegging for 
nytt bosted. Gjøres det i tilstrekkelig grad? Planutvalget bør ha med dette aspektet i 
behandling av plan- /byggesaker som angår støyberørte.  
Koordineringsutvalget for støy ønsker at planutvalget ser på saken på nytt – er det 
hensynstatt ved bygging av nye hus for de som er tvunget ut av rød sone. 
 
 

 Eventuelt 
 Naboloven – forringes eiendom, ev. erstatning. Kommunen bevilget kr 450.000 til 

å utrede et evt. søksmål mot Forsvaret med bakgrunn i naboloven. Det vil bli 
folkemøte i mars med informasjon fra advokater. Tre års frist, nov 2020. 
Innbyggerne må melde seg på til advokatene. 
 

 Avskjæringsgrøfta i nord - Den første avskjæringsgrøfta på utsiden av nytt gjerde i 
nord ble ikke god nok som avløp fra jordbruksarealene i området. Forsvarsbygg 
skal derfor bekoste ny lukket kanal for å sikre avløpet fra jordbruksarealene i 
nord/nordøst. Dette omfatter 6 – 800 daa fulldyrka jord. Ny kanal er ferdig 
planlagt nå og skal ut på anbud før bygginga settes i gang.   
 



 Leder i KOU orienterte at han var den politiske kontakten for alle henvendelser 
ang støy og at han evt ville fordele de ulike henvendelser til rådmann og ordfører 
eller selv ta dem med videre. 

  



 

PS 20/1 Møteplan - koordineringsutvalg for støy 

Saksprotokoll i Koordineringsutvalg for støy - 26.02.2020  
 
Behandling: 
Leder kom med følgende forslag til møteplan 2020 – koordineringsutvalg for støy: 
 
Onsdag 26. februar 
Onsdag 18. mars 
Onsdag 29. april 
Onsdag 27. mai 
Onsdag 17. juni 
Onsdag 26. august 
Onsdag 30. september 
Onsdag 28. oktober 
Onsdag 25. november 
 
Møtene holdes normalt på onsdag kl. 09.15. 
 
 
Votering  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Møteplan 2020 – koordineringsutvalg for støy: 
 
Onsdag 26. februar 
Onsdag 18. mars 
Onsdag 29. april 
Onsdag 27. mai 
Onsdag 17. juni 
Onsdag 26. august 
Onsdag 30. september 
Onsdag 28. oktober 
Onsdag 25. november 
 
Møtene holdes normalt på onsdag kl. 09.15. 
 
 
 


